

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**INTERNET JUSTICE(EXPERIENCE OF CHINA AND OTHER
COUNTRIES)**

KANG DI

Scientific supervisor –

Romanova O.N., PhD, Associate
Professor, Head of the Department of
Civil Procedure and Labour Law Law
Faculty of the Belarusian State
University

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis : 42 p, 52sources.The content of the work.

2.Keywords: INTERNET COURTS; JUSTICE; E-COMMERCE ONLINE COURT; DIGITAL COURT

3.The content of the work

Object of the study is the legal relations arising in the course of the establishment and activities of Internet courts in the People's Republic of China and some other countries (the United States, the United Kingdom, Germany, etc.), as well as the legislation, judicial practice and its impact in the People's Republic of China and some other countries regulating the activities of Internet courts.

Subject of the study is international treaties, the conduct of international intergovernmental organizations, domestic legislation, case law, academic publications on monetary issues.

The aim of the thesis : Explore the development as well as the impact of Internet courts in different countries, and put forward countermeasures and suggestions to improve Internet courts.

Methods of research: General scientific methods (description, definition, comparison, analogy, analysis, synthesis, generalization, classification and others), comparative analysis method.

*Results:*The Internet Court maintains consistency with traditional courts in terms of core judicial processes, including key aspects such as filing, acceptance, pre-trial mediation, trial, adjudication and service. However, its significant difference lies in its reliance on smart technology, a characteristic that makes it easy to confuse it with other hearings that employ Internet technology. Therefore, the first and foremost task of this paper is to clearly define the positioning and characteristics of the Internet court, and to clearly distinguish the relevant concepts from the essence of the Internet court. At the same time, it analyzes the inherent development dilemmas faced by the Internet court in the trial mode and the challenges in the external guarantee mechanism. In solving these problems, this paper will, on the basis of reference to foreign experience in the construction of Internet courts, closely integrate the actual situation of Internet courts, and put forward practical solutions to the core issues such as the scope of cases and jurisdiction in the adjudication mechanism, as well as the key issues such as the improvement of legislation and the risk of data security in the safeguard mechanism.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials and results used in the thesis work are reliable. This work is done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of the thesis can provide new ideas for the deep integration of international judicial trial and Internet technology, and provide useful inspiration and reference for international Internet judicial practice. It is hoped that it will provide new ideas for judicial reform and the modernization of trial capacity.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации: 42 стр., 52 источника.

2. Ключевые слова: Интернет-суды; правосудие; онлайн-суд электронной коммерции; цифровой суд.

3. Содержание работы

Объектом магистерской диссертации являются правоотношения, возникающие в процессе создания и деятельности интернет-судов в Китайской Народной Республике и некоторых других странах (США, Великобритания, Германия и др.), а **предметом** – законодательство, регулирующее деятельность интернет-судов в Китайской Народной Республике и некоторых других государствах, судебная практика, доктрина.

Целью данной работы является сравнительно-правовой анализ деятельности интернет-судов Китайской Народной Республики и ряда других стран; выявление положительных и отрицательных сторон интернет-правосудия.

Методы исследования: общенаучные методы (описание, определение, сравнение, аналогия, анализ, синтез, обобщение, классификация и другие), метод сравнительного анализа.

Результаты и новизна исследования: Интернет-суд сохраняет сходство с традиционными судами в отношении основных правил судопроизводства, включая такие ключевые аспекты, как подача заявления и его принятие, досудебное посредничество, судебное разбирательство, вынесение решения. Однако его существенное отличие заключается в опоре на смарт-технологии, что позволяет легко спутать его с другими слушаниями, в которых используются интернет-технологии. Поэтому первая и главная задача магистерской диссертации - четко определить понятие, сущность и главные признаки интернет-суда. В работе анализируются вопросы возникновения и развития Интернет-судов, проблемы с которыми сталкивается интернет-суд в процессе рассмотрения и разрешения дел, а также проблемы, связанные с соблюдением основных гарантий при осуществлении правосудия интернет-судами. При решении этих проблем автор диссертации опирается на зарубежный опыт создания интернет-судов и предлагает практические решения основных вопросов, касающихся деятельности интернет-судов. В работе имеются предложения по совершенствованию законодательства по теме исследования.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Материалы и результаты, использованные в диссертационной работе, являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты диссертации могут дать новые идеи для глубокой интеграции международного судебного процесса и интернет-технологий, а также послужить полезным справочником для международной интернет-судебной практики. Хочется надеяться, что она послужит источником новых идей для судебной реформы и модернизации судебного потенциала.